
 

 Side 1 | 1 

  

Spørgsmål nr. S 14 

§ 20-spørgsmål til skriftlig besvarelse 
 

Til: Justitsministeren 

Dato: 1. oktober 2024 

Stillet af: Mike Villa Fonseca (UFG)  

Deepfakes er et fænomen som ses i større grad i vores samfund, har 

ministeren på baggrund af den debat, der var i foråret om skærpelse af 

reglerne, taget initiativer til dette?  

(Spm. nr. S 14). 

Begrundelse 

Deepfakes er et fænomen som ses i større grad i vores samfund, i den 

forbindelse udtalte ministeren offentligt og til et spørgsmål 945 fra 

Retsudvalget: »at deepfakes er et fænomen, som regeringen ser på med stor 

alvor. Jeg mener derfor også, at vi skal skærpe reglerne om deepfake-

pornografisk materiale«. Spørgeren mener, at vi skal skærpe reglerne om 

deepfake-pornografisk materiale, og vil derfor gerne høre, om ministeren er 

enig heri. Spørgeren henviser til artiklerne »Organisationer: Danmark skal 

forbyde produktion af deepfake-porno« af 28. april 2024 og »Død over 

deepfake-porno: Nyt tv-program tager kampen op mod falske nøgenbilleder i 

gamer-miljøet« af 13. september 2024, begge fra dr.dk. 

 

Svaret bedes sendt elektronisk til spørgeren på mike.fonseca@ft.dk og til 

Lovsekretariatet på lov@ft.dk. 

 

På Folketingets formands vegne 
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